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19 .  zasedání  Monitorovac ího  výboru 

Operačního programu Technická pomoc  

2014-2020 

 

Místo konání: Ministerstvo pro místní rozvoj ČR, Staroměstské náměstí 6, Praha 1 (prostory 

„Akademie veřejného investování“) 

Datum konání: 28. listopadu 2024 od 10:00 hodin (prezence od 9:00 hodin)  

 

Přítomni:  

Místopředseda:         Marek Kupsa (MMR)  

poradce (zástupce Evropské komise):        Sára Pešková (EK)  

pozorovatel (Ministerstvo financí – AO):  Ivana Majtnerová (MF AO) 

členové s hlasovacím právem:  Sandra Illínová (MMR), Adriana Prokešová (MF), 

Petr Janda (MŽP), Renáta Komiková (MPO), Jan 

Frisch (MŠMT), Lenka Pachlová (MPSV), Zuzana 

Dvořáková (MZE), Michael Otta (AK ČR), Linda 

Sadílková (MHMP), Jana Brodská (MMR – ŘO 

IROP), Věra Korman Horáčková (MD) 

hosté:     Daniela Horová (MMR), Silvia Kozelková (MMR), 

Jiří Kořínek (MMR), Petra Lukšová (MMR), Jiří 

Petržela (MMR), Martin Janda (MMR), Helena 

Mikanová (MMR), Ilona Binhacková (MMR), Jana 

Fialová (MMR), Magdalena Rybářová (MMR), 

Irena Ahneová (MMR), Antonín Hálek (MMR) 
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Program jednání: 

1. Zahájení 

2. Schválení aktualizace Jednacího řádu MV OPTP 2014–2020 

3. Schválení Závěrečné zprávy o implementaci programu  

4. Různé 

5. Shrnutí hlavních závěrů 

 

Ad (1) Zahájení  

Marek Kupsa (MMR) přivítal přítomné členy a hosty na 19. zasedání Monitorovacího výboru 

Operačního programu Technická pomoc 2014-2020 (dále „MV OPTP“). Konstatoval, že 

někteří členové MV OPTP jsou zároveň členy MV OPTP 2021-2027 (dále „MV OPTP 21+“), 

tudíž již byli přítomni v úterý na MV OPTP 2021+. Zdůraznil, že dnešní MV OPTP se koná 

naposledy a bude se řešit jedna zásadní věc, a to schválení Závěrečné zprávy o implementaci 

programu (dále „ZZ“). Následně je připraveno pár zajímavých slidů k průběhu programu .. 

Dnešní jednání nebude dlouhé, mělo by končit v 11.30 i s obědem. Následně představil 

zástupkyni Evropské komise (dále „EK“), paní Sáru Peškovou, a předal jí slovo.  

Sára Pešková (EK) konstatovala, že také bude stručná, protože jak už bylo zmíněno, bude se 

schvalovat jen ZZ. Podotkla, že je ráda, že OPTP je bezproblémový program a věří, že ZZ bude 

schválena a OPTP bude úspěšně ukončen.  

Marek Kupsa (MMR) poděkoval za úvodní slovo paní Sáře Peškové. Konstatoval, že MV 

OPTP je usnášeníschopný, jelikož je přítomno 12 hlasujících členů. Následně přešel 

k programu. Vyzval přítomné členy k uplatnění případných námitek nebo připomínek 

k programu jednání.  

Ad (2) Schválení aktualizace Jednacího řádu MV OPTP 2014–2020 

Marek Kupsa (MMR) konstatoval, že na začátku je ještě třeba schválit Jednací řád, aby byl v 

souladu s Metodickým stanoviskem ministra pro místní rozvoj č. 3 k Metodickému pokynu pro 

přípravu řídicí dokumentace programů v programovém období 2014-2020. Toto stanovisko 

upravuje frekvenci konání MV. S ohledem na ukončování programového období 2014-2020 

lze od roku 2024 svolat jednání MV jen 1x za rok a od roku 2025 dle potřeby za účelem 

uzavírání programu. Proto se letos MV OPTP koná jen jednou a to dnes.  
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Uvedl, že s ohledem na žádné dotazy nebo námitky, bylo přijato usnesení: MV OPTP 

schvaluje aktualizaci Jednacího řádu MV OPTP 2014-2020.  

Zopakoval, že se o závěrečný MV OPTP. Následně představil další bod jednání, a to schválení 

ZZ, a předal slovo Petře Lukšové. 

Ad (3) Schválení Závěrečné zprávy o implementaci programu 

Petra Lukšová (MMR) doplnila pana ředitele Marka Kupsu, že členové MV OPTP ještě budou 

osloveni se ZZ, bude jim zaslána finální verze projednaná s Ministerstvem pro místní rozvoj-

Národním orgánem pro koordinaci (dále „MMR-NOK“) a EK. Prezenčně se koná MV OPTP 

naposledy, ale členové MV OPTP ještě dostanou informace prostřednictvím e-mailu. Ujistila 

přítomné, že nebude ZZ procházet celou, ale vyzdvihne zásadní momenty, kterými si program 

prošel, tj. přehled hlavních aktivit, jednoduchá tabulka k finančním údajům programu, věcný 

pokrok programu, změny v programu, které byly celkem čtyři, pokrok v implementaci ESI 

fondů, závažné problémy a opatření, sice je v prezentaci uvedeno závažné, ale zase tak závažné 

nebyly, a závěrem bod evaluace.  

K ZZ přišly připomínky, komentáře pouze z MMR-NOK a z Ministerstva financí-Platebního a 

certifikačního orgánu (dále „MF-PCO“), které byly vypořádány.  

Shrnula přehled hlavních aktivit za uplynulé období, zdůraznila, že jsou to statistiky a čísla, ze 

kterých vyplývá, že vše přesahuje 100 % celkové alokace programu. Úspěšně bylo realizováno 

téměř 73 % projektových žádostí a nedokončeno bylo 27 % žádostí. Následně představila 

finanční údaje programu rozdělené podle prioritních os (dále „PO“) a podle přidělené finanční 

alokace na PO. Připomněla, na co byly prioritní osy zaměřené. Alokace n+3 byla splněna, spíše 

se na konci období řešilo přezávazkování, ale to bude uvedeno dále v prezentaci.  

Věcný pokrok programu, tak jako u ostatních programů, je měřen indikátory. Představila 

indikátorovou soustavu OPTP, která obsahuje indikátory výstupové, výsledkové a kontextové. 

Konstatovala, že indikátorová soustava byla v průběhu programového období revidována. 

V novém období se ŘO OPTP ze zkušeností s indikátorovou soustavou poučil, po dohodě 

s MMR-NOK a EK ji v programovém období 2021+ značně zestručnil a nahradil průběžnou 

evaluací. V rámci revizí byly některé indikátory vyjmuty z důvodu jejich nenaplňování, 

nenavazování na aktivity ve specifických cílech, také byly upravovány hodnoty indikátorů dle 

aktuálního plnění. Následně představila indikátory, které nenaplnily cílové hodnoty o více než 

20 %. Důvody neplnění byly různé, např. indikátor nebyl zaměřen ideálně na cílovou skupinu, 

na odbornost problematiky, u dalších indikátorů zasáhla do plnění cílových hodnot pandemie 

Covid-19 či přezávazkování programu. Poté představila příklady indikátorů, které naopak byly 

přeplňovány o více než 20 % v průběhu celého období. Důvodem přeplňování byl např. špatně 

zvolený indikátor příjemcem, na některé indikátory měla opět vliv pandemie Covid-19, u 

indikátoru „Počet uživatelů informačního systému“ se velmi těžko odhadovala cílová hodnota 
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z důvodu fluktuace, změny služebních/pracovních míst apod.  

Následně představila změny programu, které proběhly ve sledovaném období celkem čtyři. 

První změna se týkala snížení alokace OPTP v rámci fondu soudržnosti. Tato změna proběhla 

z podnětu EK, kdy došlo k revizi Víceletého finančního rámce pro programové období 2014+. 

Programy financované z fondu soudržnosti se podělili o toto snížení. V OPTP došlo ke snížení 

o 14 mil. EUR v SC „Zabezpečení JMS na základě vysoké úrovně dat“. Změna byla schválena 

20. 9. 2017. 

Další změna vzešla z MV OPTP, kdy vedení ŘO OPTP vyzvalo členy MV OPTP k 

zaslání podnětů na nové projekty, protože absorpční kapacita v roce 2017 byla poměrně vysoká. 

Podněty přišly, proto došlo k revizi programového dokumentu, příjemci byli rozšířeni o 

„Ústřední orgány státní správy a organizační složky státu, které přispívají k naplnění DoP“ a 

ŘO OP v programovém období 2014+, byla upravena definice cílové skupiny a součástí této 

revize byly první úpravy cílových hodnot některých indikátorů. Změna byla schválena 7. 12. 

2017. 

Výraznější změna proběhla v roce 2019, kdy do programu vstupuje realizace strategie 

programu RE:START související s iniciativou EK „Uhelné regiony v transformaci“, kdy 

v rámci České republiky jde o tři regiony a to Ústecký, Moravskoslezský a Karlovarský kraj. 

Programový dokument byl doplněn o tuto iniciativu „Podpora iniciativy Uhelné regiony 

v transformaci“. Součástí revize bylo přidání nového příjemce MMR a jeho příspěvkové 

organizace zajišťují iniciativu „Uhelné regiony v transformaci“. Zároveň byl navýšen počet 

pracovníků a aktivit regionálních stálých konferencí (dále „RSK“) souvisejících s touto 

iniciativou. Revize byla schválena EK 12. 2. 2019. 

Poslední revize programového dokumentu byla zásadně ovlivněna rozsáhlou evaluací 

indikátorové soustavy OPTP. Některé indikátory byly vyjmuty, byly upraveny cílové hodnoty 

některých indikátorů, byla snížena frekvence reportování a byl změněn zdroj dat v jednotném 

monitorovacím systému (dále „JMS“).  V rámci této revize byl ještě přidán příjemce, a to řídící 

orgány regionálních operačních programů (dále „ŘO ROP“) a jejich právní nástupci dle 

legislativní úpravy. Ujistila přítomné, že se k tomu ještě kolegové dostanou v rámci své 

prezentace později. Poslední změna byla schválena 26. 2. 2020.  

Následně představila pokrok v implementaci ESI fondů, co se podařilo. Došlo ke zjednodušení 

implementační struktury, v rámci MMR vznikl Odbor projektového řízení, který spravuje 

všechny projekty řízené ministerstvem, byl zrušen zprostředkující subjekt Centrum pro 

regionální rozvoj (dále „CRR“) a stabilizoval se JMS, což se skvěle projevilo během pandemie 

Covid-19, kdy většina zaměstnanců ŘO OPTP mohla pracovat z domova, aniž by to mělo 

negativní dopad na příjemce. V rámci OPTP byla ve sledovaném období administrace plynulá, 

probíhala intenzivní komunikace s příjemci, kterou lze označit za klientský přístup. Došlo ke 

sladění osobního a služebního života s využitím home office, k čemuž pravděpodobně opět 



 
 
 

 
- 5 - 

Ministerstvo pro místní rozvoj ČR, Odbor Řídícího orgánu Operačního programu 

Technická pomoc 

Staroměstské náměstí 6, 110 15 Praha 1 

Ministerstvo pro místní rozvoj ČR, Odbor Řídícího orgánu Operačního programu 

Technická pomoc 

Staroměstské náměstí 6, 110 15 Praha 1 

přispěla pandemie Covid-19. 

Dále ŘO OPTP vypracoval Strategii pro boj s podvody a korupcí, která se pravidelně 

aktualizovala. Přínosem bylo také zavedení jednotného metodického prostředí (dále „JMP“), 

které sjednocuje procesy implementace ESI fondů napříč operačními programy a stanovuje 

minimální standardy. Během sledovaného období došlo na ŘO OPTP ke stabilizaci 

administrativní kapacity, fluktuace byla velmi nízká, téměř žádná a pokud nějaká byla, tak se 

týkala většinou návratu z rodičovské dovolené. Dále došlo ke zvýšení odbornosti zaměstnanců 

implementační struktury díky realizaci školení, jazykových kurzů, seminářů v Čechách i v 

zahraničí a umožnění home office, což již bylo zmiňováno. Velkým pokrokem byla již 

zmiňovaná revize programu a zjednodušení indikátorové soustavy a to i do období 2021+. 

Následně představila závažné problémy a opatření, o čemž hovořila již na začátku prezentace. 

Závažnější problém se objevil na konci sledovaného období, jednalo se o již zmiňované 

přezávazkování programu. Tento problém se velmi intenzivně řešil na konci minulého roku. 

Hlavním důvodem přezávazkování bylo financování ROP, což byla vyšší finanční zátěž, než se 

původně předpokládalo a také měnící se kurz koruny vůči EUR po celé programové období. To 

se týká všech operačních programů.  

Marek Kupsa (MMR) doplnil, že výkyv kurzu byl mezi 27,50 až 24,- Kč a nemalý vliv měl 

také tlak na dočerpání prostředků – uzavírání Ropů. Poděkoval MF-PCO a Oddělení finanční 

administrace programů EU na MMR (dále „oddělení 55“), kteří velmi intenzivně pracovali na 

vyřešení přezávazkování, což se podařilo. Nebylo to až tak závažné, jak se zprvu zdálo, ale na 

konci programového období to bylo nepříjemné. Již na MV OPTP 2021+, který se konal tento 

týden v úterý, byla zmiňována nastavená opatření předcházející přezávazkování, které je 

komplikované zejména u mzdových prostředků. Pokud by se opět blížil problém s 

přezávazkováním, tak by ŘO OPTP včas, rok až dva předem, informoval vedení MMR a MV , 

což by mělo zabránit tomu, aby se situace s přezávazkováním opakovala. Z toho vyplývá i větší 

opatrnost ŘO OPTP  při čerpání finančních prostředků. ŘO OPTP 2021+ již není v čerpání od 

začátku období premiantem, jako tomu bylo v programovém období 2014+.,. Ještě jednou 

poděkoval všem, kteří se podíleli na řešení problému s přezávazkováním. 

Petra Lukšová (MMR) poděkovala za doplnění a zmínila dvě realizovaná opatření ke snížení 

přezávazkování a to úspory na projektech, kde byly alokovány prostředky u nichž se 

nepředpokládalo jejich dočerpání a přesun financování projektů MF do nového programového 

období 2021+. Týkalo se to všech příjemců na MF, tj. AO, PCO i centrálního kontaktního bodu 

AFCOS. 

Následně zmínila poslední část prezentace a to evaluace, kterých bylo celkem šest a byly 

vypracovány externími firmami. Všechny evaluace byly realizovány v souladu s evaluačním 

plánem programu.  
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První evaluace se týkala nastavení procesů v rámci OPTP, jestli program funguje správně, jestli 

jsou vhodně nastaveny procesy, případně, aby se odhalila slabá místa a mohlo dojít k nápravě. 

Další byla evaluace absorpční kapacity, aby bylo zřejmé již na začátku období, kam ideálně 

peníze směřovat. Evaluace byla primárně zaměřena na PO 2, tedy JMS vč. monitorovacích 

systémů MF, jako APAO a VIOLA. Dále se jednalo o zmapování činností TP v rámci jiných 

členských států EU, co by se dalo využít v OPTP.  

Třetí, zásadní, evaluace byla již víckrát zmiňována, týkala se revize indikátorové soustavy. 

Jednalo se nejen o úpravy indikátorové soustavy ve sledovaném období, ale šlo i o analýzu, jak 

by mohla vypadat indikátorová soustava v programovém období 2021+.  

Čtvrtá evaluace se týkala monitorovacího systému, byla zaměřena spíše na funkčnost a snížení 

administrativních zátěže, uživatelskou přívětivost všech částí, ze kterých se monitorovací 

systém skládá. 

Další byla evaluace technické pomoci v rámci dohody o partnerství (dále „DoP“), která sloužila 

jako podklad pro přípravu dalšího programového období, zhodnotila rozdíly mezi velkou 

technickou pomocí a malými technickými pomocemi na jednotlivých ŘO dalších programů v 

České republice. Také byla zaměřena na zjednodušení vykazování nákladů, jak by mohlo být 

v OPTP využitelné. Nakonec bylo zvoleno využití paušálu jako nejvhodnější varianta. 

Poslední evaluací bylo zhodnocení evaluační činnosti, která sloužila jako podklad k průběžné 

evaluaci pro období 2021+. První výstupy průběžné evaluace byly představeny v úterý na MV 

OPTP 2021 +. Průběžná evaluace bude realizována po celé programové období 2021+, bude se 

skládat celkem ze sedmi částí, které se budou každý rok porovnávat a vyhodnotí se návrhy ke 

zlepšení OPTP. Podotkla, že o přínosech evaluace indikátorové soustavy již hovořila, výstupy 

se týkaly hlavně programového období 2021+. Poté se zeptala, zda má někdo k ZZ dotazy.  

Sára Pešková (EK) konstatovala, že s přezávazkováním z důvodu výkyvu kurzu se potýká 

mnoha dalších programů a zdůraznila, že je ráda, že se z tohoto problému ŘO OPTP do 

budoucna poučil. Nicméně je zřejmé, že tento problém se nejspíš opět projeví na konci nového 

programového období 2021+. Následně pogratulovala ŘO OPTP za téměř bezproblémovou 

implementaci celého programového období 2014+.   

Marek Kupsa (MMR) poděkoval za pochvalu paní Sáře Peškové a následně konstatoval, že 

MV OPTP by měl schválit ZZ a pověřit ŘO OPTP k aktualizaci ZZ a odeslání do EK, , bez 

nutnosti předložení finální verze členům MV OPTP opět ke schválení. Jestliže všichni členové 

MV OPTP se ZZ souhlasí, je tímto ZZ včetně pověření ŘO OPTP schválena a už jen musí být 

příští rok odeslána na EK.  

Usnesení: Členové monitorovacího výboru schvalují Závěrečnou zprávu o implementaci 

Operačního programu Technická pomoc v období 2014-2020 a pověřují ŘO OPTP k provedení 



 
 
 

 
- 7 - 

Ministerstvo pro místní rozvoj ČR, Odbor Řídícího orgánu Operačního programu 

Technická pomoc 

Staroměstské náměstí 6, 110 15 Praha 1 

Ministerstvo pro místní rozvoj ČR, Odbor Řídícího orgánu Operačního programu 

Technická pomoc 

Staroměstské náměstí 6, 110 15 Praha 1 

aktualizace údajů uvedených v Závěrečné zprávě bez nutnosti předložení finální verze ZZ 

členům monitorovacího výboru opětovně ke schválení. Zejména může jít o úpravy na základě 

zjištění z provedených auditů, připomínek Ministerstva financí, připomínek Ministerstva pro 

místní rozvoj či na základě dalších okolností, které nebyly v době schválení Závěrečné zprávy 

známy, a tudíž do ní nemohly být zapracovány. Veškeré takové změny budou ze strany ŘO 

OPTP řádně odůvodněny formou změnového listu připojeného k upravené verzi Závěrečné 

zprávy.  

Členové monitorovacího výboru dále souhlasí s tím, aby ŘO OPTP po provedení aktualizace 

odeslal Závěrečnou zprávu Evropské komisi. ŘO OPTP bez zbytečného odkladu zašle členům 

monitorovacího výboru upravenou verzi Závěrečné zprávy se změnovým listem pro informaci. 

Po shrnutí usnesení zdůraznil, že se jedná o závěrečný akt celého programu, který se realizoval 

zhruba 10 let a poděkoval všem za spolupráci. Finanční vypořádání OPTP už je uzavřeno a po 

schválení ZZ EK, bude uzavřen i program. Nyní probíhá programové období 2021+ a je třeba 

doufat, že bude existovat i budoucí období 2028+, aby byla zachována kvalitní implementační 

struktura v České republice, a to nejen na státní, ale především na regionální úrovni. Na jaře 

příštího roku se zahájí intenzivní příprava programového období 2028+. Upřesnil, že tímto byla 

ukončena formální část dne. Následně předal slovo Jiřímu Kořínkovi, aby představil méně 

formální, ale o to zajímavější část prezentace v rámci, které bude OPTP zhodnocen. 

Ad (4) Různé  

Jiří Kořínek (MMR) shrnul, že bylo ve sledovaném období předloženo 316 projektových 

žádostí v různých stavech, některé byly vráceny k přepracování, některé zamítnuty. Celkem 

bylo nedokončeno 50 projektů a 266 projektů bylo dokončeno. Některé projekty byly velké, 

dlouhé, většina projektů byla tříletá, takže na každého příjemce vycházely 2 až 3 projekty za 

sledované období, kratších projektů bylo i více. U regionálních rad, RSK a ITI byla délka 

stanovena na 2 roky, tudíž bylo projektů o něco více.  

Přestože 316 projektových žádostí bylo vnímáno jako velké číslo, tak v novém období je na 

OPTP již nyní předloženo obdobné množství projektů, takže jich bude pravděpodobně za celé 

období mnohem více. Jedním z důvodů nárůstu počtu projektů je nově 180 místních akčních 

skupin (dále „MAS“) jako příjemců v OPTP, a každá MAS bude mít v období 2021+ projekt 

předložen třikrát (3 x 180), k tomu je třeba připočítat projekty dalších příjemců, proto je již nyní 

zřejmé, že bude v novém období 2021+ více projektů než v období sledovaném. 

Následně shrnul přehled čerpání po příjemcích. Samozřejmě nejvíce čerpalo MMR s ohledem 

na typ projektů, které se administrovaly, tj. mzdové projekty, ale hlavně projekty na 

monitorovací systém, dále projekty na horizontální publicitu, vzdělávání apod. Následovalo 

MF-AO, PCO, AFCOS a poté regionální rady (dále „RR“), které také vyčerpaly poměrně 

velkou část prostředků. ŘO OPTP neočekával, že potřeby na ukončování ROP budou takto 
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velké, průměrně to vycházelo kolem 130 až 150 milionů Kč na jednu RR. ŘO OPTP financoval 

RR od 1. 1. 2016 až do konce roku 2021. Dohromady bylo vynaloženo přes miliardu Kč. Byly 

to projekty týkající se pouze činnosti a chodu úřadu RR, tedy činnosti související 

s ukončováním ROP. Dalším velkým příjemcem byl zprostředkující subjekt CRR, přestože se 

jednalo spíše už jen o pozůstatek toho, co bylo financováno v období 2007-2013. Už byli 

financováni pouze lidé administrující projekty pro další OP. Financovány byly jak mzdové, tak 

i některé provozní výdaje CRR. Poté následovaly integrované územní investice (dále „ITI“) se 

4 %, regionální stále konference (dále „RSK“) 3 % a 1 % tvořila specifická výzva č. 4, která 

byla určena pro projekty na podporu Dohody o partnerství ve spolupráci s MMR-NOK, který 

projekty řídil a určoval témata, která měla být v projektech řešena. Pak již následovaly malé 

projekty MPSV, ÚV ČR, MPO, MŽP a TA ČR. 

Dále shrnul, že ve sledovaném období bylo celkem schváleno 1257 žádostí o platbu (dále 

„ŽoP“). Příjemci si mohli podávat ŽoP v intervalu 3 až 6 měsíců. Toto nastavení způsobovalo 

poměrně velkou administrativní zátěž, proto v období 2021+ se ŘO OPTP poučil a nastavil 

předkládání ŽoP rozložené v čase. Pro zajímavost zmínil nejmenší projekt, který byl za 

460 000,- Kč a byl určen na podporu zveřejňování pracovních inzerátů MMR na různých 

pracovních serverech, tak aby bylo osloveno co nejvíce potenciálních uchazečů o práci na 

MMR. Poté představil největší projekt, což byl jeden z projektů na platy AO a byl přes 600 mil. 

Kč. Limit na jednu ŽoP byl nastaven na 100 000,- Kč, což se osvědčilo. Limit zůstal zachován 

i v novém období 2021+.  

Následně představil přehled všech změn v dokumentaci OPTP. Jak již bylo zmíněno, 

programový dokument se revidoval 4x, výzvy se měnily 17x, operační manuál 12x v různých 

formách, ať už jen přílohu či samotný OM a nejvíce se revidovala PŽP a to 30x. Přestože to 

vypadá jako malé číslo, jedná se u každé změny o administrativně náročný proces. V období 

2021+ by tolik aktualizací být nemělo, program je nastaven jednodušeji a došlo i ke změnám, 

co se týče množství a typů informací v jednotlivých dokumentech OPTP. Např. ve sledovaném 

období byly ve výzvách nastaveny detailní postupy a pravidla, což v období 2021+ primárně 

obsahují PŽP, tudíž výzvy by již neměly být tak často aktualizovány. Aktualizace výzev je 

složitá, v novém období ji schvaluje MV OPTP 2021+, muselo by se svolávat jednání.  

Následně shrnul, že proběhlo celkem 19 řádných jednání MV OPTP, navíc proběhlo nulté 

jednání v hotelu Barceló a to dne 2. 6. 2015, což bylo první jednání MV OPTP v tomto složení. 

Většina, tj. 12 jednání proběhlo v Praze a 3 v regionech Plzeň, Pardubice a Ostrava, kde byly 

představeny projekty našich příjemců. Během všech jednání MV OPTP se vystřídalo 7 desk 

officerů z EK, což je poměrně velké číslo, vychází to tak, že každý druhý či třetí MV OPTP byl 

jiný desk officer z EK. Současná zástupkyně EK, paní Sára Pešková, je v tuto chvíli již osmá a 

zřejmě poslední pro OPTP 2014+. 

Pro zajímavost ještě zmínil údaj, který nebyl na slidu a to, že ŘO OPTP zrealizoval 15 seminářů 
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pro příjemce v různých podobách (online či prezenčně). Specifičnost programu a nízký počet 

příjemců umožnil s nimi spolupracovat téměř na každodenní bázi. Také probíhaly polo-

formální schůzky s příjemci, kterých bylo za sledované období přes 40, někdy schůzky 

probíhaly online, ale primárně se konaly osobně. Schůzky byly přínosné, nejčastěji probíhaly 

s odborem projektového řízeni na MMR a na MF, ale často probíhaly i s dalšími příjemci. Poté 

předal slovo Jiřímu Petrželovi. 

Marek Kupsa (MMR)  

Ujistil, že ŘO OPTP bude v tradici vyjíždění do regionů pokračovat. V současném období 

2021+ byla součástí MV OPTP návštěva projektu pražského ITI hornický skanzen důl Mayrau 

v Kladně. Následně předal slovo Jiřímu Petrželovi, aby představil informace ke kontrole.  

Jiří Petržela (MMR) prezentoval dva slidy týkající se kontrol. Bylo realizováno 292 kontrol v 

počtu 5 až 6 lidí, z čehož 246 kontrol bylo ukončeno bez zjištění a 46 se zjištěním. Pandemie 

Covid-19 neměla na plány kontrol žádný vliv, protože byly realizovány formou kontroly od 

stolu, tudíž plán kontrol byl splněn na 100 %. Celkem bylo zkontrolováno téměř 1,75 mld. Kč, 

identifikováno bylo téměř 14 100 000,- Kč nezpůsobilých výdajů.  

Největší objem identifikovaných nezpůsobilých výdajů bylo na MMR v projektu %51 ve výši 

9 135 096,66 Kč a druhé nejvyšší zjištění bylo na CRR v projektu %274 a to ve výši 1 205 

233,76 Kč. Nejnižší zjištění ve výši 28,- Kč se týkalo cestovných náhrad v projektu %27 CRR 

a další nejnižší zjištění bylo na projektu %78 ITI ve výši 40,- Kč a také se jednalo o cestovní 

náhrady. Následně předal slovo panu řediteli Marku Kupsovi.  

Ad (5) Shrnutí hlavních závěrů 

Marek Kupsa (MMR) shrnul 2 hlavní závěry z 19. zasedání MV OPTP: 

1. MV OPTP schválil aktualizaci Jednacího řádu MV OPTP 2014-2020. 

2. MV OPTP schválil Závěrečnou zprávu o implementaci programu včetně pověření 

ŘO OPTP k provedení aktualizace Závěrečné zprávy bez opětovného schválení 

MV OPTP. 

Na závěr poděkoval členům MV OPTP za celé období, které s ŘO OPTP strávili a předal slovo 

zástupkyni EK.  

Sára Pešková (EK) se rozloučila se členy MV OPTP, kteří nepokračují na MV OPTP 2021+, 

poděkovala za retrospektivu, která pro ni byla zajímavá, protože nebyla přítomna od začátku 

programu. Zdůraznila, že doufá ve zdárné ukončení programu v příštím roce, a se členy MV 

OPTP 2021+ se uvidí na jaře 2025.  
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Marek Kupsa (MMR) poděkoval za téměř desetiletou spolupráci členům MV OPTP, kteří se 

pravidelně scházeli. Podotkl, že považuje program za úspěšný a doufá, že se podaří udržet TP 

na operačních programech i pro období 2028+, podotkl, že to nebude snadné, ale, že budeme 

společně bojovat jak za OPTP, tak i za malé TP. Následně ukončil jednání MV OPTP a popřál 

všem přítomným hezký adventní čas.  

 

Zapsala: Helena Mikanová (MMR) 

 

Schválil: Marek Kupsa (MMR), místopředseda MV OPTP 
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